Dr. Habib-ur-Rehman Asim

Assistant Professor/ Incharge, Department of Higher Studies Faculty of Arabic International Islamic University, Islamabad

Phone: 051-90192536 Fax: 051-9257933 Email: <u>@iiu.edu.pk</u>



Experience

- 1. Lecturer, Faculty of Arabic, IIUI 1983 to 1989
- Working as Assistant Professor, Faculty of Arabic, IIUI Since 1989 till now

Education

- 1. BA Arabic 2nd Division Punjab University Lahore
- 2. MA (Arabic Literature Grade A) Punjab University Lahore
- 3. Ph.D Arabic Literature Punjab University Lahore

<u>Publications</u> Title/Journal/Year

<u>Publications and Educational Work</u> : قيمل على التال القرار وشنملا I wrote the following

- 2- قيس اس ل ا تاس اردل ا ده عمب قودن يف تأرق و اتاحارت ق إو بويع قيم ل اعلى اقيم الس إلى اقتحم الحل المنظن المنطق المنطق المنطق المنطق المنطق المنطق المنطقة المنطقة
- دابآ مالساب " مالسال اءادن " قل جمب ترشن ،امب ن يقطان ل ريغ ل قيبر على الأغلال ميل عت قي ارط 3
- 4- دابآ مالس! قيمالسال شوحبل عمجمب "رظنو ركف" قلجم يف ترشن ،سلدنألا دالب يف يبدألا رشنلا 1991.
- 5- قيمالسالاا ةعماجلاا قيلوح يف تترشن ،لابق دمحم قمال على الرعش يف قرص اعمل اقيساي سلى مظن لل قيؤر معلى المعالمين المعالمين من المعالمين المعالمي
- 6- مالسا ِ ـ قيمالسالاا قعماجلاا قيلوح يف ترشن ،ردنلق ليمج رعاشلا ناويدل قيدقن قسارد ،ردنلق لوكشك مالسالا عمامية عماجلاً عمامية المسك
- 7- يف ترشنو قودن يف تأرق يودنلا علىع نسحلا يبأ خيشلا تالباتك ءوض يف قيمالسالا قوحسلا ووصت . قيمالسالا شوحبلا عمجم
- داب آمال الساب ةيمل اعل اقيم السال اقعم اجل البقودن يف قل اق مل الشارق ، رشأت ي فوص ل البق المحم قمال على ا
- 9- قلجم ـ يودرالا بدألاا يف رعشلا Al Waha 2003
- اي جولوفروملاو وحنلاب متقال عو في رعتل املع 10

11. 25 TV programmes on Arabic Teaching which were broadcast

- By STN in year 1999
- 12. 20 TV Programmes on Arabic Language Teaching which were broadcast by Allama Iqbal Open University.
- 13. Four religious dramas which were recorded in the studio by actors and available in Dawah Academy IIUI.
- 14. 20 short essays on religious topics published in Dawah General at Dawah Academy IIUI.
- More than 60 religious columns published in different newspapers (Nawa-e-Waqat, Sahafat etc.)
 - 16. Translated some short stories for Mustafa Lutfi and Mahmood Taimoor.

Extension Lectures

I delivered many lectures on different religious and literary topics.

- 1. More than 30 lectures on different religious topics delivered for Army and Police Officers in Dawah Academy.
- 2. More than 20 lectures on different religious topics delivered for Judges and Scouts Officers at Dawah Academy.
- 3. More than 100 lectures on different religious topics and Arabic Language for Imans from Pakistan, China, Korea, Sri Lanka, Kazakhstan, etc.
- 4. Taught Arabic Language to diplomats at Ministry of Foreign Affairs.
- 5. More than 20 lectures on different religious topics delivered for Editors of literary magazines.
- 6. Translated many lectures in different International conferences from Arabic to Urdu and Urdu to Arabic.

Training Programmes

- 1. I arranged two training programmes for Judges and Senior Govt Officers at Shariah Academy.
- 2. Arranged 10 training programmes for Arabic language teachers at IIUI, AIOU and IPS.